
 
 

 
 
 

 

 
 

DEBATVERZOEK 
 
Onderwerp: Uitbraak van vogelgriep 
Indiener: Partij voor de Dieren 
 
Ik verzoek u dit debatverzoek te agenderen in de vergadering van: de commissie LCJ van 26 
november 2013 
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1 Inhoud debatverzoek (beoogd resultaat/doel) 
 
Een verzoek aan GS om PS bij de cocreatiegesprekken (in de Gelderse Vallei) over de 
uitbreidingsmogelijkheden van de intensieve veehouderij te betrekken, en om in de 
omgevingsverordening maatregelen te nemen om de gevoeligheid voor dierziekten te 
verminderen. 
 
2 Aanleiding 
 
De uitbraak van vogelgriep in Nederland, die in korte tijd heeft laten zien hoe gevoelig onze 
maatschappij nu is voor besmettelijke dierziekten. 
 
3 Standpunt en overwegingen 
 
Standpunt van onze fractie is dat er in onder andere de Gelderse Vallei veel te veel dieren 
worden gehouden. Het gevolg is dat bij een uitbraak van een dierziekte als vogelgriep 
buitensporige maatregelen genomen moeten worden. Doordat veel van de dieren voor de export 
bedoeld zijn, worden ze niet gevaccineerd. Bij een uitbraak ontstaan door het vervoersverbod al 
binnen enkele dagen problemen op broederijen, waar duizenden kuikens afgemaakt moeten 
worden omdat er geen ruimte meer voor ze is1. In Barneveld is nota bene een bedrijf “preventief” 
geruimd, zonder dat de dieren ziek waren2. Er is geen maatschappelijk draagvlak voor deze 
maatregelen. Het systeem loopt al bij een kleine uitbraak compleet vast, is onvoldoende 
“failsafe”, en intrinsiek onveilig en instabiel. Ook kunnen nog steeds hobbydieren geruimd 
worden. Hobbydieren zullen bij noodgevallen weer uit de besmette gebieden gesmokkeld gaan 
worden. Er zijn al weer mensen die financieel willen bijspringen wanneer iemand een boete zou 
moeten betalen voor het smokkelen van zijn hobbydieren. Dit zijn onhoudbare situaties. De 
belangen rond dit probleem zijn ook te groot om dit aan gemeenteraden over te laten. In Brabant 
is al gebleken dat wanneer de provincie het treffen van maatregelen aan gemeenten overlaat er 
weinig van terechtkomt3. De regio Gelderse Vallei is te afhankelijk van de pluimveesector. Dit 
maakt de regio te gevoelig voor problemen in deze sector. In de omgevingsverordening moet de 
uitbreidingsruimte verminderd worden. We moeten erop aandringen dat dieren weer 
gevaccineerd kunnen worden. 
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1 http://www.ad.nl/ad/nl/4560/Gezond/article/detail/3792834/2014/11/18/Miljoenen-kuikens-worden-vergast-als-vervoersverbod-
blijft.dhtml 
http://www.omroepbrabant.nl/?news/220109642/Duizenden+kuikens+bij+broederij+Veldhoven+dreigen+te+verhongeren+door+verv
oersverbod+vogelgriep.aspx 
2 http://nos.nl/artikel/2005079-8000-eenden-preventief-geruimd-in-barneveld.html 
3 http://www.omroepbrabant.nl/?news/215835962/Gemeenten+maken+weinig+haast+met+urgentiegebieden+veehouderij+.aspx 


